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Protokół nr 1/18 

 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  

w dniu 27listopada 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8.30 

    Zakończenie posiedzenia 11.20 

 

 

Wójt Gminy Stargard Pan Jerzy Makowski przywitał wszystkich obecnych. 

Radni ze swojego grona wybrali radnego Pana Józefa Tracza do prowadzenia posiedzenia 

Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Stargard Jerzy Makowski, Skarbnik Gminy 

Bernadeta Opasińska. 

Ponadto w części posiedzenia uczestniczyła zastępca KierownikaGminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej PaniMagdalena Kolarczyk-Stobińska. 

Na podstawie listy obecności prowadzący posiedzenie komisji stwierdził, że jest niezbędne 

quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 5 członków Komisji Gospodarki 

Mienia Komunalnego i Budżetu obecnych było 5 członków komisji. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Prowadzący posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu radny Józef 

Tracz odczytał zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi 

do porządku.  

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji prowadzący posiedzenie komisji  poddał 

pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie, tj. 5 głosami „za” przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 listopada 2018 r. 

3. Analiza wykonania budżetu gminy za III kwartały 2018 roku 

Opinia komisji 

4. Sprawy różne 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

AD 2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 listopada 

2018 roku. 

Prowadzący posiedzenie komisji radny Józef Tracz odczytał projekty uchwał przygotowane 

pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień 

udzielonych przez wójtai  skarbnika, a następnie zaopiniowała jak niżej: 

 

- projekt uchwały Nr II/1/18 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
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Prowadzący posiedzenie komisji radny Józef Tracz poprosił o omówienie projektu uchwały 

zastępcę kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Panią Magdalenę Kolarczyk-

Stobińską. 
 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Kolarczyk-

Stobińska omawiając projekt uchwały, wyjaśniła, że do tej pory był program rządowy, który 

nazywał się Pomoc Państwa w zakresie dożywianiana lata 2014-2020. Projekt powyższej 

uchwały wprowadza nowy program, który ma nazywać się Posiłek w szkole i w domuna lata 

2019-2023. Ponadto zastępca kierownika wyjaśniła, że uchwała podwyższa kryterium 

dochodowe uprawniające do zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności. Kontynuując 

powiedziała, że prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, 

jeżeli dochód nie przekracza kryterium dochodowego. Zastępca kierownika wyjaśniła, że 

program, o którym mowa w projekcie tej uchwały, przewiduje udzielenie wsparcia w zakresie 

dożywiania osobom spełniającym kryterium dochodowe w wysokości 150% kryterium. 

 

Radny Józef Tracz zapytał, czy wielkość pomocowa pozostaje bez zmian i czy zmienia się 
jedynie kryterium dochodowe. 

 

Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena 

Kolarczyk-Stobińska odpowiedziała, że zwiększa się kryterium dochodowe, które w 

przypadku jeśli jest to osoba w rodzinie wynosi 528 zł, natomiast 701 zł dotyczy osoby 

samotnej.  

 

Komisja jednogłośnie tj. 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/2/18 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania. 

 

Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Kolarczyk-

Stobińska omawiając projekt uchwały wyjaśniła, że celem programu jest ograniczenie 

zjawiska niedożywienia dzieci i młodzieży z rodzin o niskich dochodach lub znajdujących się 
w trudnej sytuacji. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej pokrywa koszty posiłku, które uczeń 

otrzymał w szkole. Do tej pory z takiej formy pomocy w postaci posiłku bez wydawania 

decyzji administracyjnej oraz przeprowadzania wywiadu środowiskowego w 2017 roku 

skorzystało 34 uczniów, natomiast w 2018 roku 4 uczniów. 

Zastępca kierownika dodała, że następnie przeprowadzana jest procedura, która polega na 

tym, że pracownik socjalny jedzie na wywiad do domu rodzinnego ucznia, który otrzymał 

posiłek i jeżeli jest taka potrzeba, dziecko otrzymuje darmowe posiłki w szkole.  

 

Radny Józef Tracz zapytał, jak do tej pory wyglądała współpraca szkół z Gminnym 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej pod kątem dożywiania dzieci. Precyzując pytanie, wyjaśnił, 

że chodzi o to, czy były zgłoszenia ze strony dyrektorów szkół na temat potrzeby posiłków 

dla dzieci niedożywionych. 

 

Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena 

Kolarczyk-Stobińska odpowiedziała, że na wniosek dyrektorów szkół w 2018 roku 

zgłoszonych było 4 dzieci, które otrzymały posiłek bez potrzeby przeprowadzania wywiadu 

środowiskowego. 
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Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena 

Kolarczyk-Stobińska dodała, że w porównaniu do ubiegłych lat, coraz mniej jest sytuacji, że 

dzieci są niedożywione. 

 

Radny Krzysztof Kowalczyk wyrażając swoje zdanie w tym temacie, powiedział, że uważa 

że bardzo dobrze, iż dyrektor szkoły ma taką możliwość, żeby od razu zadziałać jeśli widzi, 

że dziecko jest niedożywione. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski również powiedział, że to istotne, iż szkoła ma taką 
możliwość pomocy dzieciom, bez potrzeby przeprowadzania wywiadu środowiskowego. 

Zwrócił uwagę na fakt, że wcześniej procedura była zbyt długa, w sytuacji, gdy dziecko jest 

głodne, trzeba od razu działać, a nie czekać na decyzję czy wywiad. Podsumowując 

podkreślił, że szkoła widzi te potrzeby najszybciej i może od razu działać. 
 

Radny Maciej Lipka zapytał, ile osób objętych jest programem. 

 

 

Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena 

Kolarczyk-Stobińska odpowiedziała, że ogólnie jeżeli chodzi o dożywianie programem 

objętych jest 199 osób. 

 

Komisja jednogłośnie tj. 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekty uchwał Nr II/3/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Stargard a Gminą-Miastem Stargard w sprawie prowadzenia 

noclegowni i ogrzewalni dla bezdomnych oraz określenia zasad i udziału w kosztach 

utrzymania. 
 

Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena 

Kolarczyk-Stobińskaomawiając projekt uchwały wyjaśniła dlaczego Gmina Stargard 

zawiera porozumienie z Gminą Miastem Stargard w zakresie prowadzenia noclegowni 

i ogrzewalni oraz zasad i udziału w kosztach utrzymania.Zastępca kierownika powiedziała, że 

na terenie Gminy Stargard nie funkcjonuje żadna z wymienionych form pomocy osobom 

bezdomnym, a na terenie miasta Stargard jest noclegownia i ogrzewalnia w związku z tym 

zasadne jest zawarcie porozumienia w tej sprawie. Kontynuując powiedziała, że 

w przedmiotowej sprawie Gmina Miasto Stargard w ramach porozumienia zapewni odpłatnie 

jedno miejsce w noclegowni i dwa miejsca w ogrzewalni dla osób bezdomnych z terenu 

gminy Stargard. Ponadto dodała, że zapisy porozumienia obligują Gminę do uiszczenia opłaty 

za samo zapewnienie miejsca bez względu na to, czy taka osoba będzie przebywać 
w noclegowni i ogrzewalni. Koszt pobytu jednej osoby planowany w 2019 r. wynosi 

w noclegowni 150 zł miesięcznie za każde niewykorzystywane miejsce a 13,20 dziennie 

za każde wykorzystywane miejsce, natomiast w przypadku ogrzewalni 100 zł miesięcznie 

za niewykorzystywane miejsce, zaś 13,40 zł za wykorzystywane miejsce.  

 

Radna Agnieszka Bieniek zapytała, ile osób z terenu gminy Stargard korzysta z noclegowni. 

 

Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena 

Kolarczyk-Stobińska odpowiedziała, że nie ma takiej wiedzy, czy ktoś korzystał do tej pory 

z noclegowni na terenie miasta. 
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Radny Mateusz Jarosz zwrócił uwagę, że sołtys miejscowości Trzebiatów zgłaszał potrzebę 
pomocy dla osoby bezdomnej z jego miejscowości. 

 

Wójt Jerzy Makowski odpowiedział, że zna ten temat i że próbował pomóc w tej sprawie, 

ale ze strony tej osoby nie ma woli aby pójść do schroniska, a nie można nikogo zmusić, gdyż 
musi sam wyrazić zgodę. 
 

Radny Józef Tracz zapytał, czy gdyby zaszła potrzeba zwiększenia zaplanowanych 

w porozumieniu miejsc w noclegowni i ogrzewalni, czy miasto będzie skłonne do dalszych 

rozmów  w tej kwestii, ponieważ w umowie nie ma takiego zapisu. 

 

Zastępca kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena 

Kolarczyk-Stobińska odpowiedziała, że w jej opinii nie będzie zapotrzebowania na więcej 

miejsc, ale gdyby doszło do takiej sytuacji, to wówczas można dokonać zmian aneksem 

do umowy. 

 

 

Prowadzący posiedzenie komisji radny Józef Tracz podziękował zastępcy kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Magdalena Kolarczyk-Stobińska za omówienie 

projektów uchwał. Pani Magdalena Kolarczyk-Stobińska opuściła posiedzenie Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu. 

 

Komisja jednogłośnie tj. 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/4/18 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińskaomówiłaprojekt uchwały przedstawiając stawki opłat 

za podatek od środków transportu z podziałem na poszczególne pojazdy. 

 

Radny Józef  Tracz zabierając głos, powiedział, że chciałby odnieść się do stawek, które 

były, a jednocześnie zadał pytanie, jakie są podwyżki podatku od środków transportu. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że podwyżka podatku od środków 

transportu wynosi 1,6% inflacji. 

 

Radny Maciej Lipka zapytał, czy wiadomo jakie są stawki omawianego podatku w mieście 

Stargard. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że od jakiegoś czasu czynione są kroki aby 

stawki podatku od środków transportowych były na tym samym poziomie, jak w Stargardzie. 

Wójt dodał, że kilka lat wstecz, gdy stawki w mieście były niższe, przedsiębiorcy rejestrowali 

pojazdy właśnie w Gminie Miasto Stargard, a obecnie stawki są na identycznym poziomie. 

 

Radny Maciej Lipka zapytał ile jest pojazdów w gminie Stargard, które podlegają podatkowi 

od środków transportu. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że na tę chwilę nie ma takiej wiedzy, ale 

gdyby była potrzeba, to przygotuje tę informację. 
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Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że informacja o ilości zarejestrowanych 

pojazdów na bieżąco przekazywana jest do Gminy ze Starostwa Powiatowego. 

 

Radny Maciej Lipka zwrócił się z prośbą o przygotowanie informacji na posiedzenie 

kolejnej komisji na temat ilości pojazdów zarejestrowanych i funkcjonujących na terenie 

gminy oraz jaki jest poziom dochodów wynikających z tego tytułu w roku bieżącym. 

 

Radny Mateusz Jarosz zabierając głos powiedział, że będzie przeciwny tej uchwale 

dotyczącej podniesienia stawek od środków transportu. Radny wyjaśnił, że jego decyzja 

związana jest z sytuacją, która ma miejsce w Strachocinie, gdzie działa kilka firm, które płacą 
podatek od środków transportowych, a nie mają możliwości dogodnego wjazdu i wyjazdu 

do, i z miejscowości, ponieważ od strony zjazdu z krajowej „20-tki” na drogę powiatową 
do Strachocina widnieje zakaz przejazdu przez most dla pojazdów powyżej 12 t. W związku 

z tym w opinii radnego kolejna podwyżka podatku dla pojazdów powyżej 12 t byłaby nie 

w porządku wobec przedsiębiorców, którzy mają zarejestrowane swoje pojazdy w naszej 

gminie i mają siedzibę w Strachocinie. Radny podkreślił, że kierował pisma o naprawę mostu 

do Starostwa Powiatowego w Stargardzie. Kontynuując swoją wypowiedź radny dodał, 

że Powiat, nie chce nawet wyrazić zgody na przejazd przez most dla maszyn rolniczych. 

Radny podkreślił, że jest to jedyny dogodny wjazd dla tego typu pojazdów, gdyż drugi wjazd 

od strony rzeki obwarowany jest zakazem wjazdu dla pojazdów powyżej 5t, natomiast 

możliwość wjazdu do Strachocina drogą od strony Sułkowa, dla tego typu pojazdów jest 

bardzo niebezpieczna, gdyż jest tam bardzo wąsko.  Dlatego w opinii radnego nad sytuacją 
związaną z zakazem wjazdu przez wspomniany most powinna pochylić się też Gmina. 

Podsumowując radny jeszcze raz podkreślił, że z uwagi na tę sytuację będzie przeciwny tej 

uchwale. 

 

Radny Józef Tracz odnośnie wypowiedzi radnego Mateusza Jarosza, zapytał, czym Powiat 

argumentuje tę sytuację, związaną z zakazem wjazdu przez wspomniany most. 

 

Radny Mateusz Jarosz odpowiedział, że 5 lat temu przeprowadzona była kontrola, 

na podstawie której stwierdzono, że stan mostu nie pozwala na przejazd pojazdom powyżej 

12 t. Radny dodał, że miała być doraźna naprawa, ale to poprawiłoby stan mostu tylko 

na chwilę. 
 

Radny Józef Tracz zwracając się do Wójta, zapytał, czy z ramienia Gminy można podjąć 
ten temat i zwrócić się z nim do Powiatu. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że w najbliższym czasie należy wrócić do tej 

sprawy. 

 

Radny Mateusz Jarosz dodał, że był wniosek o jednorazowe zezwolenie na wjazd 

dla rolników, który spotkał się z nieprzychylną odpowiedzią ze strony Powiatu.  

 

Radny Józef Tracz w nawiązaniu do złego stanu mostu w Strachocinie, zapytał Wójta, 

czy Powiat ma wobec Gminy jeszcze jakiś dług? 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o odszkodowanie od Powiatu 

w wysokości około 300 000 zł to ustalenia były takie, że Gmina miała się zrzec tych 

pieniędzy na rzecz Powiatu, co miało być elementem partycypacji w kosztach budowy ronda 

w Lipniku. 
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Radny Józef Tracz wyjaśnił, że zadał to pytanie, ponieważ gdyby były pieniądze od Powiatu 

w ramach długu wobec Gminy, to można by rozwiązać ten problem w Strachocinie 

i wyremontować most przy współudziale w kosztach. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że skoro były ustalenia zrzeczenia się tych 

pieniędzy z długu na rzecz ronda w Lipniku, którego realizacja była bardzo potrzebna 

dla osób korzystających z tego skrzyżowania, to w tej chwili nie można zdjąć tej kwoty. 

 

Radny Maciej Lipka zwracając uwagę na kwestię zasadności lokowania pieniędzy 

gminnych do wspólnych zadań z Powiatem, powiedział, że to jest szerszy problem i dotyczy 

on także Sowna, gdzie jest wąsko i nie ma chodnika, ale to dotyczy także innych 

miejscowości gminy, gdzie w większości są drogi Powiatowe. Dlatego w opinii radnego 

trzeba zwracać uwagę na współpracę z Powiatem przy inwestycjach, które mają wpływ 

na poprawę bezpieczeństwa. 

 

Radna Agnieszka Bieniek zwróciła uwagę, że w najbliższym czasie rozpocznie się remont 

drogi w Grzędzicach, w związku z tym zdaniem radnej trzeba będzie postawić znak 

zakazujący wjazd samochodom ciężarowym. 

 

Radny Józef Tracz podsumowując tę dyskusję powiedział, że w jego opinii trzeba trochę 
inaczej podejść do tematu inwestycji drogowych, szczególnie tematu chodników. W opinii 

radnego trzeba ułożyć plan inwestycji budowy chodników w miejscowościach gminy 

Stargard i realizować go przy współpracy z Powiatem. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odnosząc się do wypowiedzi radnego Józefa Tracza podał za 

przykład Sowno. Wójt wyjaśnił, że gdyby Gmina partycypowała w kosztach budowy 

chodnika w Sownie, to byłobyuznane za niegospodarność, ponieważ Powiat jest właścicielem 

drogi, ponadto wykupił grunt przylegający do drogi od właścicieli nieruchomości, na 

poszerzenie drogi pod budowę chodnika. Ponadto jak dodał wójt, Powiat, zapewne ma 

opracowany już projekt na budowę chodnika, a do tej pory nie jest nic robione. 

 

Radny Maciej Lipka dodał, że trzeba wrócić do rozmów z powiatem w tym temacie. 

 

Komisja 4 głosami „za” i 1 głosie „przeciw”pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/5/18 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińskaomawiając projekt uchwały przedstawiła, jak wyglądają 
stawki podatku od nieruchomości po podwyżce. Ponadto dodała również, że jest to nieduży 

wzrost o poziom inflacji, która wynosi 1,6%. Wpływy do budżetu ze wzrostu podatku 

wyniosą 30 000 zł. 

 

Radny Józef Tracz zauważył, że w przypadku tego projektu uchwały widać pozytywne 

ruchy dla mieszkańców gminy. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że podatek wzrasta tylko o poziom inflacji.  
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Radny Krzysztof Kowalczyk podkreślił, że to istotne, iż podwyżka podatku nie jest duża 

i wystarczy tylko wzrost o wskaźnik inflacji, ponieważ ten rok nie był korzystny ze względu 

na warunki atmosferyczne. 

 

Komisjajednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

Podczas głosowania nad projektem uchwały na sali nieobecny był radny Maciej Lipka. 

 

- projekt uchwały Nr II/6/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśniła, że główną przyczyną zmian w budżecie 

gminy jest niewykonanie kilku inwestycji w tym roku.Skarbnik powiedziała także, że zmiany 

dotyczą dużych wartości, a mianowicie zmniejszenia dochodów bieżących związanych 

z realizacją zadań własnych o kwotę 3 220 005 zł, następnie zwiększenia dochodów 

bieżących związanych z realizacją zadań własnych o kwotę 214 815 zł, ponadto zmniejszenia 

wydatków o kwotę 3 084 005 zł, z tego wydatki bieżące 27 000 zł i wydatki majątkowe 

3 057 005 zł. Zwiększenie wydatków budżetu gminy związanych z realizacją zadań własnych 

o kwotę – wydatki bieżące 68 815 zł i wydatki majątkowe 10 000 zł. Ponadto zwiększa się 
o 62 000 zł dotacje celowe na zadania własne gminy.  

Kontynuując omawianie projektu uchwały, skarbnik poinformowała o konieczności zwrotu 

podatku od wiatraków, tj. około 1 500 000zł. Skarbnik dodała, że nadpłata tego podatku, która 

powstała wynosi 3 000 000 zł, a 1 500 000 Gmina musi zwrócić, bo to jest kwota, którą firma 

wiatrakowa zapłaciła. Skarbnik powiedziała, że ten podatek Gmina zwróci w dwóch ratach, 

do końca listopada zapłaci pierwszą ratę, a drugą ratę do końca br. lub tak, jak chce tego 

firma, aby zaliczyć pozostałą kwotę na poczet przyszłorocznego podatku. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska powiedziała, że w tej sprawie zwróciła się do firmy 

od wiatraków na piśmie, bo gmina ma ustawowy obowiązek zwrotu podatku w ciągu dwóch 

miesięcy od złożenia deklaracji.  

 

(Radny Maciej Lipka wrócił na posiedzenie komisji). 

 

Radny Józef Tracz odnosząc się do podatku od wiatraków zapytał, czy Gmina będzie 

występować o odszkodowanie do Państwa w sprawie zwrotu tego podatku. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska powiedziała, że należy zorientować się, co w tej kwestii 

mówią przepisy i orzeczenia. Pani skarbnik dodała, że najpierw należy uregulować 
ten podatek, żeby wystąpić o  odszkodowanie. 

 

Radna Agnieszka Bieniek zwróciła uwagę, że inne gminy ulokowały środki z podatku za 

wiatraki nie wydatkując ich w żaden sposób i teraz nie mają problemu z ich zwrotem. 

 

Radny Józef Tracz podkreślił, że istotne jest wystąpić o odszkodowanie do Państwa, 

bo został naliczony podatek wstecz, co w opinii radnego nie powinno mieć miejsca. Radny 

dodał, że trzeba połączyć siły z innymi gminami, które są w takiej samej sytuacji. 

 

Komisja 4 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 

uchwały. 

 

- projekt uchwały Nr II/7/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Stargard na lata 2018-2029. 
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Skarbnik Bernadeta Opasińskaomawiając projekt ww. uchwały powiedziała m.in., że 

w związku z niewykonaniem w zaplanowanej wartości zadań inwestycyjnych w roku 2018 

zmniejszono wartości nakładów ogółem do kwoty 8 908 123 zł, w tym majątkowe z udziałem 

środków UE, w zadaniu inwestycyjnym Budowa w ramach węzła przesiadkowego parkingu 

P&R wraz z urządzeniami związanymi z integracja transportu… do kwoty 30 000 zł, 

zmniejszenia wartości nakładów inwestycyjnych, w tym wydatki majątkowe na zadaniu 

Rozbudowa budynku szkoły podstawowej w Grzędzicach do kwoty 101 810 zł, na zadaniu 

Rozbudowa i przebudowa szkoły podstawowej wraz z dobudową sali gimnastycznej i 

zagospodarowania terenu w miejscowości Sowno do kwoty 4 650 534 zł, zwiększenia 

wartości i zmiany nazwy zadania Budowa miejsc rekreacyjno-sportowych w miejscowości 

Ulikowo i Pęzino gmina Stargard na kwotę 886 zł. w związku z powyższym, a także 

w związku ze zmianą wartości ogółem zadania pn. Budowa infrastruktury drogowej 

polegającej na przebudowie drogi gminnej wraz z budową chodników i ścieżki rowerowej w 

Grzędzicach z kwoty 10 775 606 zł na kwotę 13 790 468 zł.  

Pani Skarbnik powiedziała, że jeśli chodzi o dochody, to planowane jest zwiększenie 

dochodów o 6 100 000 zł dofinansowania na drogę w Grzędzicach i 119 000 zł na boisko w 

Ulikowie i Pęzinie, na to zadanie już jest podpisana umowa i wszystko jest dograne. Skarbnik 

wymieniła inwestycje z udziałem środków unijnych, a mianowicie: przystanek Grzędzice w 

ramach Szczecińskiej Kolei Metropolitalnej, zagospodarowanie plaży w Wierzchlądzie i 

budowa infrastruktury drogowej w Grzędzicach, a także nowe zadanie pod kątem zmiany 

nazwy to zadanie dotyczące boiska w Ulikowie i Pęzinie, gdzie został już złożony wniosek o 

dofinansowanie. Wartość tej inwestycji to 288 919 zł, w tym 63 % dotacji. 

 

Radny Józef Tracz zwrócił się z pytaniemodnośnie terminu realizacji dotacji na drogę w 

Grzędzicach, a mianowiciekiedy wpłynie te 6 100 000 zł? 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że umowa na dotację została podpisana w 

tym roku, a jak dodała zakłada, że cała kwota dotacji wpłynie w 2019 roku. Ponadto 

wyjaśniła, że umowa jest tak skonstruowana, że dotacja wpłynie, jeżeli Gmina wykaże się 
fakturami, co oznacza wpływ środków na podstawie wydatkowania. 

 

Radny Józef Tracz odnosząc się do projektu WIR na zadnie dotyczące boiska w Ulikowie 

poinformował, że do tego zadania doszła budowa siłowni zewnętrznej przy szkole w Pęzinie. 

To zadanie obejmuje 63 % dotacji z projektu WIR. Radny wyjaśnił, że rozszerzono to 

zadanie, gdyż najlepiej było wykorzystać całą kwotę dotacji, ponieważ te środki by przepadły. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska omawiając WPF zwróciła uwagę, że jedną z dużych 

inwestycji, na które nie ma środków zewnętrznych jest budowa świetlicy w Tychowie, 

skarbnik dodała, że II etap budowy tej świetlicy nie został ujęty w przyszłorocznym budżecie. 

 

Radny Maciej Lipka odnosząc się do budowy świetlicy w Tychowie zapytał, które etapy 

zostały zrealizowane. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że na tę chwilę zrealizowany został I etap, 

czyli stan surowy zamknięty, co mieści się w kwocie ponad 1 200 000 zł. II etap nie został 

rozpoczęty i nie ma na to obecnie pieniędzy. 

 

Radny Józef Tracz zabierając głos w sprawie świetlicy w Tychowie, powiedział, że miały 

zostać z tej inwestycji usunięte niektóre elementy, żeby obniżyć koszt budowy. 
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Radny Maciej Lipka powiedział, że była zgoda rady na podniesienie kwoty na tę inwestycję 
do 1 800 000 zł pod warunkiem pozyskania środków zewnętrznych. Radny dodał, że było 

zapewnienie na uzyskanie środków m.in. na ocieplenie, pompy ciepła i fotowoltaike. Ponadto 

zapytał, czy Gmina jest jeszcze w stanie wystąpić o dofinansowanie na tym etapie inwestycji.  

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że z decyzjami należy zaczekać do przyszłego 

roku, żeby zobaczyć jakie będą możliwości finansowe do zakończenia tej inwestycji 

i wówczas wrócić do tematu. W opinii wójta nie można pozwolić, żeby ten budynek niszczał. 

Następnie Wójt zwrócił uwagę na temat rozbudowy szkół, ponieważ pojawiają się głosy, 

odnośnie tego, którą inwestycję rozpocząć najpierw, rozbudowę szkoły w Strachocinie, 

Grzędzicach, czy wybudować nową szkołę w zupełnie innym miejscu. Wójt dodał, że 

w kwestii budowy nowej szkoły trzeba wziąć pod uwagę koszty jej utrzymania i demografii.  

 

Radny Maciej Lipka zwrócił uwagę na niedokończoną inwestycję świetlicy w Tychowie, 

którą można by dokończyć i wykorzystać ten budynek przeznaczając go na potrzeby szkoły 

w Strachocinie, tworząc tam filię szkoły z oddziałami klas I-III. Ponadto radny dodał, że 

budynek świetlicy w Żarowie można dostosować na potrzeby szkoły w Grzędzicach, tworząc 

tam klasy I-III. 

 

Radny Józef Tracz wyraził swoją opinię, że inwestycję rozbudowy szkoły w Grzędzicach 

trzeba kontynuować, ponieważ została już opracowana dokumentacja projektowa. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odnosząc się do kwestii dostosowania świetlic na potrzeby 

szkoły, podał przykład świetlicy w Strachocinie, gdzie dostosowanie jej na potrzeby szkoły 

zgodnie z wymogami sanepidu, czy straży pożarnej, wiązało się z dużymi kosztami. Wójt 

powiedział, że można wziąć pod rozwagę kwestię dostosowania budynków świetlic 

do potrzeb szkoły dla oddziałów najmłodszych, ale w jego opinii wiąże się to z dużymi 

wydatkami bieżącymi w utrzymaniu budynków, kosztami dojazdów dzieci, a także z kosztami 

spełnienia wymagań w dostosowaniu budynków. Wójt dodał, że w kwestii rozbudowy szkół 

istotne jest pozyskanie środków zewnętrznych. 

 

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że jego zdaniem rozbudowana szkoła 

w Grzędzicach przyciągnie dzieci. 

 

Radna Agnieszka Bienieknawiązując do braku miejsca w szkole w Grzędzicach, 

powiedziała, że z informacji, które posiada wynika, iż w chwili obecnej 41 uczniów 

z Grzędzic, rodzice przepisali do stargardzkich szkół. 

 

Radny Maciej Lipka wracając do tematu inwestycji budowy świetlicy w Tychowie, radny 

zapytał jaka jest wartość II etapu. 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska odpowiedziała, że pracownik inwestycji złożył wniosek 

o zmianę w budżecie na 2 200 000 zł dla inwestycji świetlicy w Tychowie, natomiast cała 

wartość inwestycji, jak powiedziała pani skarbnik, wynosić będzie 4 000 000 zł. 

 

Radny Józef Tracz powiedział, że należy zrobić analizę prac, które zostały do wykonania 

i wziąć pod uwagę ich minimalizację. Jak wyjaśnił radny, niektóre z prac trzeba oddalić 
w czasie. Według radnego zasadne będzie wynajęcie ochrony do pilnowania obiektu, który 

można pozostawić w tym stanie jaki teraz jest, w sytuacji, kiedy jest mowa o rozbudowie 

szkół, które są priorytetem. 



- 10 - 

 

 

Radny Maciej Lipka dodał, że należy pomyśleć o tym, żeby przeprosić mieszkańców 

i sprzedać ten budynek w stanie surowym zamkniętym, odzyskując w ten sposób 

zainwestowane pieniądze w I etap.  

 

Komisja jednogłośnie tj. 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Do posiedzenia komisji dołączył radny Sebastian Janiak. 

 

AD 4. Analiza wykonania budżetu gminy za III kwartały 2018 roku 

 

Skarbnik Bernadeta Opasińska omawiając Realizację planu dochodów budżetu Gminy 

Stargard za okres od początku roku do dnia 30 września roku 2018, powiedziała, że wydatki 

zrealizowane zostały w wysokości 62%, zaś dochody w wysokości 78%, w związku z tym, 

jak wyjaśniła Pani Skarbnik powstała nadwyżka operacyjna za te trzy kwartały i nie było 

konieczności wzięcia kredytu w tamtym okresie, ponieważ były pieniądze. Z uwagi na to, 

iż nie wykonano niektórych inwestycji, były środki na pokrycie wszelkich wydatków. 

Natomiast w tej chwili przy zwrocie podatku od nieruchomości, a także przy zmniejszeniu 

wartości inwestycji nastąpiła konieczność wzięcia kredytu. Pani skarbnik podsumowując 

powiedziała, że dochody i wydatki za te trzy kwartały realizowane są na stałym poziomie, 

tak jak w latach poprzednich. 

 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu po omówieniu Realizacji planu 

dochodów budżetu Gminy Stargard za okres od początku roku do dnia 30 września roku 2018 

zaopiniowała informację pozytywnie. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

AD 7. Sprawy różne 

 

Radny Maciej Lipka zabierając głos zapytał, czy znany już jest termin wyborów sołtysów. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że jeszcze nie ma ustalonych terminów 

wyborów sołtysów, ale jak dodał wybory odbędą się zapewne w styczniu 2019 roku. Ponadto 

wójt zwrócił uwagę, że w gminie jest 30 sołectw i zazwyczaj odbywały się dwa zebrania 

w ciągu dnia, dlatego trzeba to wszystko technicznie przygotować, żeby sprawnie 

przeprowadzić wybory sołtysów. 

 

Radny Józef Tracz zapytał, czy w budżecie na 2019 rok zaplanowana jest podwyżka diet 

dla sołtysów? 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że na ten moment nie ma zaplanowanej 

podwyżki diet dla sołtysów. 

 

Radny Maciej Lipka zwrócił uwagę na problem, z którym borykają się sołtysi w kwestii 

zbierania podatków oraz roznoszenia nakazów podatkowych. Radny wyjaśnił, że dla wielu 

sołtysów jest to duże obciążenie. Ponadto radny zapytał, jaki jest odsetek pieniędzy 

z podatków zbieranych przez sołtysów. Kontynuując radny dodał, że należy zastanowić się, 
w jaki sposób odciążyć sołtysów. W opinii radnego trzeba dać możliwość wyboru sołtysom 
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w kwestii nakazów podatkowych, czy sołtysi sami chcą roznosić mieszkańcom, czy raczej 

Gmina powinna wysyłać nakazy pocztą. 
 

Radna Agnieszka Bieniek zwracając się do wójta, zapytała, czy w umowie na wykonanie 

tablicy z planem Grzędzic na przystanku, naprzeciwko sklepu, zawarty został zapis 

na aktualizację tej tablicy, ponieważ w tej chwili w Grzędzicach przybyło ulic i w związku 

z tym należałoby zaktualizować ten plan. 

 

Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że dowie się jak wygląda ta sprawa, gdyż na tę 
chwilę nie ma wiedzy na ten temat. 

 

Radna Agnieszka Bieniek zwróciła uwagę na potrzebę utworzenia dodatkowych kursów 

autobusów do Grzędzic, szczególnie w weekend. Radna zapytała, czy można rozszerzyć kurs 

linii nr 33 do Grzędzic w weekend? 

 

Radny Maciej Lipka odnosząc się do kwestii kursów autobusów, zapytał, czy znając 

potrzeby mieszkańców, Gmina złożyła zapotrzebowanie do MPK? Radny dodał, że brakuje 

przystanku pomiędzy Żarowem a Grzędzicami, jednocześnie radny zwrócił uwagę 
na potrzebę skomunikowania tego odcinka. 

 

Radny Krzysztof Kowalczyk powiedział, że trzeba się skupić nad tematem dopłacania 

do biletów, ponieważ w części gminy, gdzie nie jeżdżą autobusy MPK, np. do Pęzina, nie ma 

dotacji dla przewoźnika i mieszkańcy muszą płacić pełny bilet. 

 

AD 8. Wobec wyczerpania porządku posiedzenia prowadzący posiedzenie komisji radny 

Józef Tracz podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 

 

Prowadzący posiedzenie Komisji Gospodarki  

Mienia Komunalnego i Budżetu  

 

Józef Tracz 

 

Protokołowała: 

Aleksandra Przybyszewska 


